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Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/A. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2016. november 08. napján az 
Önkormányzat hivatali épületében (8943 Bak, Rákóczi u. 2/A.) 1735 órai kezdéssel 
megtartott nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester 
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő 
- Pál Tihamér István települési képviselő  
- Simon Dezsőné települési képviselő 
- Toplak Tiborné települési képviselő     
- Török Lászlóné települési képviselő. 

                                                                                   
Tanácskozási joggal:   

- Kóbor Attila Atroplusz Kft. ügyvezető 
- Császár László jegyző. 
- Lakosság részéről megjelent: 6 fő. 
 

Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket, külön köszönti az 
Atroplusz Kft. ügyvezetőjét és a lakosság megjelent tagjait, megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési képviselőből 7 fő jelen van. 
Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv hitelesítésre Balogh Elemér 
alpolgármestert és Toplak Tiborné települési képviselőt kéri fel, melyet a képviselő-testület 
7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy az alábbiak szerint 
történjen az ügyek tárgyalása – amelyet a javaslattal egyetértve a testület 7 igen szavazattal 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbiak szerint fogad el: 
 

1. Iskolai étkeztetés 
 Előadó: Kóbor Attila az Atroplusz Kft. ügyvezetője. 
 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester átruházott 
hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 3.  Közbiztonsági beszámoló 
 

4.  A közmeghallgatás időpontjának meghatározása. 
  Előadó: Molnár Károly polgármester. 

 
 5. Lakásbérleti szerződések felülvizsgálata. 
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  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 6. A szociális igazgatásról és az egyes szociális ellátási formák szabályairól szóló 

4/2015. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása. 
  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
 7. Hóeltakarítási feladatok ellátása. 
  Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
 8.  Egyebek. 
 
 

A napirend tárgyalása: 

 
 

1. Iskolai étkeztetés 
 Előadó: Kóbor Attila az Atroplusz Kft. ügyvezetője. 

 
Molnár Károly polgármester: A térítési díjak 2017. évi alakulásáról több egyeztetés is 
történt, a Társulási Tanács elfogadta a módosítást. A térítési díjak változásáról szóló 
előterjesztés jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerinti tartalommal került kiküldésre. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: A térítési díjról tavaly is egyeztettünk, a 2017. évi javaslat szerint 
a szülők fizetési kötelezettsége nem változik, a rezsi díj változna, 2,5 %-kal. Azért most 
került a díjjavaslat tárgyalásra, hogy a következő évi állami hozzájárulások igénylésénél ez 
beépíthetővé váljon. 
 
Császár László jegyző: A díjjavaslatot a Göcsej Kapuja Bak Óvoda és ÁMK intézményt 
fenntartó Baki Köznevelési és Közművelődési Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és 
elfogadásra javasolta, mivel a javaslat alapján a szülők anyagi terhelése nem nőne. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Az idei évben nem kellett a normákhoz hozzányúlni, ha nem 
muszáj, nem emelnek díjat. 
 
Balogh Sándor szülő: A lánya 3. osztályos, az iskolában étkezik. Szeptemberben a 
kiküldött étkezési kérdőívet kitöltötték, leadták, az a lánya véleményét tükrözi. A menü 
egyhangú, a gyermek az uzsonnát haza viszi, amelyben a sajtot, vajat nem lehet látni. 
Változtatni kellene. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Az Atroplusz Kft. 12000 embert étkeztet, Bakra a bocföldei 
főzőkonyhából szállítják az ételt, amely naponta 1200 adagot főz. Bakon és Sárhidán 241 
étkező van az óvodákban és az iskolában. Az igénybevevőknek az önkormányzat 241 
kérdőívet küldött ki, amelyből 79 érkezett vissza. A kérdőívekről készített összesítő jelen 
jegyzőkönyv 2. számú melléklete szerinti tartalommal csatolva. Ha több felháborodott, 
elégedetlen igénybevevő lenne, akkor több kérdőív érkezett volna vissza. Az ISO minősítés 
miatt a Cég is rendszeresen küld ki kérdőíveket, gyűjti az étkezők véleményét. Jelen esetben 
83,7 %-nak nincs problémája az étellel, ami egy nagyon jó arány. Végignézhetjük a 
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kérdőíveket, de sok olyan van, aki nem indokolta a véleményét. Azt előre le kell szögezni, 
hogy a menü és az étrend összeállításán jogszabályi előírások miatt nem tud változtatni. Egy 
kis irányított véleményt is vél felfedezni a kérdőíveknél. Ha az étellel van probléma, akkor 
első körben az SZM-nél, az iskolánál kellett volna egyeztetést kezdeményezni. Eddig 
mindent meg tudtak beszélni. Az étlapot az ÁNTSZ hagyja jóvá, annak meg kell felelnie a 
jogszabályi előírásoknak. A Cég jobban járna, ha a gyermekek ízlése szerint főzhetne, több 
cukrot, sót, fűszert adhatnának. A kérdőívekben megfogalmazott véleményekben számon 
kérik a fűszerezést, de a legtöbb nem vélemény nem a fűszerezés miatt született. A 241-ből 
30 olyan vélemény van, akinek problémája van az étellel. Ki kellene jelölni egy embert, aki 
minden nap a gyermekekkel étkezik, üljenek le a szülők, kóstolják meg az ebédet és utána 
egyeztessük a problémákat. Véleménye szerint a 80 %-os pozitív eredmény a 
közétkeztetésben nagyon jó. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Kérdés az, hogy az igénybevevők közül 
hányan fizetnek a szolgáltatásért és hányan étkeznek ingyen. Akinek problémája van az 
étellel, az többnyire a fizetők közül kerül ki. Ha fizetnek, akkor elvárnak valamit. Hideg az 
ebéd, két héttel ezelőtt pedig nyers volt a csirke. A szülők közül nem tudnak eljönni ide 
ebédelni a munkaidő miatt. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Ha a csirke nyers volt, akkor egyből telefonálni kellett volna. Ha 
az iskolában nyers volt az étel, akkor az óvodában is nyers, kellett volna, hogy legyen, mert 
ugyanabban az időszakban, ugyanabban az edényben készült. Az óvodákból nem érkezett 
semmiféle panasz, pedig a vezető óvónővel rendszeres a kapcsolata. 
 
Timbókovicsné Kardeván Beáta: A hideg leves úgy fordulhat elő, hogy a gyermek egy 
másik asztalról elveszi a levest, nem várja meg, hogy Ő adjon Neki. Ő mindig tud adni 
meleg ételt, ne vegyék el a gyerekek másik asztalról a levest. 
 
Szülő: Több szülővel is beszéltek, akik ingyen kapják az ebédet. Ők örülnek, hogy nem kell 
fizetni, ezért nem teszik szóvá a minőségi problémákat. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Név nélküli volt a kérdőív. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Akár ingyen eszik valaki, akár nem, akkor is az 
étel minősége a kérdés. Nem az a fontos, hogy fizet-e, ennek nincs jelentősége. Utólag azon 
gondolkodni, hogy ki miért nem adta le a kérdőívet, nem fontos. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Ennek csak akkor lett volna jelentősége, ha névvel kellett volna a 
kérdőíveket leadni. 
 
Fercsák Ágnes szülő: Van olyan kimutatás, hogy hányan mondták vissza az étkeztetést? 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Nincs ilyen statisztika, jelenleg Bakon kb. 20 gyerekkel kevesebb 
étkezik, mint 2008-ban, de annyival a gyermeklétszám is alacsonyabb. 
 
Szülő: Ha a gyerek 4 óra után érkezik haza, hogyan jelezze, hogy probléma volt az étellel? 
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Kóbor Attila ügyvezető: Két héttel korábbi problémára nehéz válaszolni. A tegnapi nap 
visszanézhető, de két hetes problémát nem tud visszaellenőrizni. Az étkezőben kint vannak a 
telefonszámok, e-mail elérhetőség, nyugodtan lehet bármelyiken jelezni, ha bármi probléma 
felmerül. 
 
Szülő: Probléma, hogy a gyerek éhesen megy haza. A csirkés dolognál tanár is volt ott, aki 
látta az esetet. 
 
Timbókovicsné Kardeván Beáta: Senki, sem tanár, sem gyerek nem jelezte, hogy a 
csirkével gond lett volna. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Folyamatosan egyeztet az intézményvezetőkkel, a közelmúltban 
beszélt Garamvölgyi igazgató Úrral is, aki nem jelzett felé semmilyen problémát. A 
felújított étkező átadására is azért küldte el a kollégáit, hogy az esetlegesen felmerülő szülői 
kérdésekre tudjanak válaszolni. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az egy másik fórum volt, úgy gondolták, 
hogy az nem ennek a fóruma. 
 
Szülő: Évekkel ezelőtt is voltak ígéretek, de nem valósult meg azokból semmi. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Milyen minőségi változást szeretnének a szülők? 
 
Szülő: Nem hiszi el, hogy nem lehet ízletesebb ételt összeállítani. Nem hiszi el, hogy kifizet 
15 e Ft-ot és éhesen megy haza a gyerek. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Általában a felsős étkezőkkel van a probléma, ez statisztikailag 
így van. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Mióta többször hallott a problémákról, többször 
elolvassa az étlapot és érdekes párosításokkal találkozik, pl.: gyümölcsleves tökfőzelékkel. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Ezt helyből cáfolja, ilyen összeállítás az életben nem volt. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Egy héten belül előfordul tojásleves és 
köménymagleves, ami egy héten belül kétszer rántott levest jelent. El fog menni, megnézi, 
megízleli az ebédet. 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Nyugodtan menjen fel bárki, kóstolja meg az ebédet, nézze meg a 
gyermekek étkezési szokásait. Javasolja, hogy a képviselő asszony vállalja fel, 2-3 héten 
keresztül, nézze végig az étkeztetést, ha bármi felvetés van, arról készüljön feljegyzés. 
Bizonyos határok között tud változtatni. 
 
Fercsák Ágnes: Ha 1200 adagra készül az étel, nem lehet friss alapanyagot biztosítani. Az 
is gond lehet, hogy mindig ugyanaz az alapanyag, a méret nem teszi lehetővé a kézi 
feldolgozást. Nem lehetne egy kisebb konyháról szállítani az ebédet? 
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Kóbor Attila ügyvezető: A bocföldei konyha megfelel az előírásoknak. A jogszabály 
előírja, hogy mennyi a nyers és a fagyasztott alapanyag aránya. Friss árut csak szezonálisan 
tud adni. A konyhát nem tudja szétszedni, mert aránytalanul magas lenne a rezsiköltség. Az 
adagszámhoz szükséges helyi beszerzési forrás mennyiségét helyben nem tudják biztosítani, 
mert egyszerűen nincs akkora kapacitású beszállító és probléma van a helyi beszállítók által 
biztosított egyenletes minőséggel is. 150 adag alatti konyha nem rentábilis. Az elmúlt 15 év 
tapasztalata az, hogy a kis konyhák már nem működnek. Ha lenne A, B, C menü, irreálisan 
magas lenne a térítési díj. Rossz a jogszabályi környezet, hetente kétszer kellene halat adnia, 
de a gyerekek utálják a halat. Hüvelyest 20 naponta adhat, nem adhat cukrot. Minden 
közétkeztető azért kínlódik, mert nem lehet olyan étrendet összeállítani, amit megennének a 
gyerekek. Az óvodások például utálják a tönkölybúzát.  
 
Fercsák Ágnes: Reggel korán ott van az étel. Nem lehetne ez frissebb, későbbi 
kiszállítással? 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Az ételnek 6 óra a frissen-tartási ideje, addig nincs 
minőségromlás. 
 
Fercsák Ágnes: Milyen minősítése van az Atroplusznak? 
 
Kóbor Attila ügyvezető: A NÉBIH minősítés 100-ból 86 %-os. Ez a teljes technológiára 
kiterjed, nemcsak a minőségről szól. Azt le kell szögezni, hogy Ő csak napi egy 
főétkeztetést biztosít, a reggelit és vacsorát, mint főételt otthon kell a gyereknek 
elfogyasztania. Ezzel szemben sok gyerek az intézményben eszik először, ott tízóraizik, az 
pedig nem reggeli. 
 
Fercsák Ágnes: Nem lehetne kipróbálni egy másik konyhát, pl. a Gelseit? 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Nem kivitelezhető, mert annak kevesebb a kapacitása, mint ami 
Bakra kellene. Egyébként Bocföldén új szakács dolgozik. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy a szülők tegyenek javaslatot az étlap 
összeállítására. 
 
Molnár Károly polgármester: Azok a szülők, akik fizetnek, nem kérhetnének 
vendégétkeztetést? 
 
Kóbor Attila ügyvezető: Az elvi lehetőség meglenne, de iskolában csak közétkeztethet, a 
közétkeztetésre vonatkozó szabályok szerint. Átküldi a négyheti étrendet, a szülők egy-egy 
ételt helyettesítsenek be az elképzelésük szerinti étellel. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Sok igazság van abban, amit az ügyvezető 
elmondott, elfogadják azt. Úgy érzi, hogy Kóbor Úr hajlandó meghallgatni a szülők 
javaslatait és hajlik arra, hogy próbálkozzanak kompromisszumot találni. Hiába vannak 
kevesen, akik itt vannak és szólnak, az Ő hangjukat is meg kell hallgatni. Köszöni, hogy 
Kóbor Úr nem támadásnak veszi a javaslataikat, hanem kompromisszumképes.  
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Kóbor Attila ügyvezető: Teszünk egy próbát, írják le a szülők azokat a termékeket, 
amelyeket szeretnének látni az étkeztetésben. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Visszautalva Kóbor Úr kérdésére elmondja, hogy 
azért testületi ülés keretében került sor ennek a kérdésnek a megvitatására, mert a szülők 
Őket, mint képviselőket keresték meg, hogy miért nem intézkednek az étkeztetés ügyében. 
 
Molnár Károly polgármester: A baki iskola igazgatója nem továbbította az információkat, 
panaszokat az Atroplusz Kft. felé. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Véleménye továbbra is az, hogy akár fizet egy 
szülő, akár nem, ugyanúgy vállalná, ha negatív véleménye lenne, hiszen Nekik is jobb lenne, 
ha pl. az Arany Bárányból hozatnák az ebédet. 
 

Ezt követően a megjelent szülők és az Atroplusz Kft. képviselői 1915 órakor 
távoztak a testületi ülésről. 

 
Molnár Károly polgármester: Javasolja elfogadásra a 2017. évi térítési díjakról szóló 
rendeletet. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
13/2016. (XI. 14.) önkormányzati rendeletét az élelmezési 
nyersanyagköltségek és az intézményi térítési díjak 
meghatározásáról szóló 1/2015. (I. 22.) önkormányzati rendelete 
módosításáról, amely jelen jegyzőkönyv 3. számú mellékletét képezi. 

 
 
2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről, a 
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 

 
 
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 4. számú melléklete szerinti tartalommal 
ad tájékoztatást a lejárt határidejű határozatokról. A két ülés közötti munkáról az alábbi 
tartalommal számol be: 

 Az utolsó ülés, amelyen beszámolt, szeptember 26-án volt.  
 Elkészült a Fenyősalja utcai híd és áteresz betonozott hídfejjel, aszfaltozott 

felülettel. Korlát is került a hídra. 
 A Rákóczi utcában megtörtént a vízelvezető árok, átereszek kitisztítása. 
 Sor került a népszavazásra, Bakon 50,1 %-os részvételi aránnyal. 
 A Táncsics utcában elkészült a fekvő rendőr. 
 Megkereste a zalaegerszegi 1. számú Posta vezetője, kérte közreműködését 

kézbesítő alkalmazása ügyében, úgy tűnik, csak átmeneti megoldás született. 
 Rendeltünk hideg aszfaltot, amelyből elkészült a Dózsa György utcai padka. Ha jó 
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idő lesz, a maradék aszfaltból sor kerül a kátyúzásokra. 
 Október 20-án katasztrófavédelmi gyakorlatra került sor a Faluháznál. 
 Köszönetét fejezi ki a színvonalas október 23-i műsorért. 
 Október 22-én került sor a Falutéka rendezvényre. 
 Sor került a Tó Vendéglőnél a reflektor cseréjére. 
 A TÁMASZ Alapszolgáltatási Intézmény Bakon, a Faluházban tartotta 80 

dolgozója részére a székhely és szervezeti változások miatti megbeszélését. 
 November 2-án egy Lenti vállalkozó kereste meg az eladó lakások ügyében. A jövő 

héten mérnökkel is felmérik a lakásokat, a tervek szerint a három lakásra egyben 
tesz ajánlatot. 

 
Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-
testület egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza:  
 

86/2016. (XI. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót, a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót és a polgármester 
átruházott hatáskörben tett intézkedéseit tudomásul vette. 
 
 

 3.  Közbiztonsági beszámoló 
 
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a beszámoló. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A beszámolóban kevesli a helyi adatokat, a megyei, 
összevont adatok számára nem érdekesek. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:   
 

87/2016. (XI. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a Zalaegerszegi 
Rendőrkapitányság Közrendvédelmi Osztály Gellénháza Rendőrőrs 
közrend- és közbiztonsági beszámolóját Bak település 
vonatkozásában tudomásul vette. 

 

4.  A közmeghallgatás időpontjának meghatározása. 
  Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja, hogy december 1-jén, 1800 órai kezdettel kerüljön 
megtartásra a közmeghallgatás. Minden házhoz kimegy a meghívó, november 25-én küldjük 
ki azokat. 
 
  A javaslattal a képviselő-testület határozathozatal nélkül egyetértett. 
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 5. Lakásbérleti szerződések felülvizsgálata. 
  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
Császár László jegyző: Az önkormányzati lakások és üzletek bérleti szerződései november 
30-án lejárnak, dönteni kellene azok meghosszabbításáról. A testület korábbi 
állásfoglalásának megfelelően a szerződéseket úgy kellene megkötni, hogy értékesítés 
esetén két hónapos felmondási idővel megszüntethetők legyenek. 
 
Molnár Károly polgármester: Mindenképpen módosítani kellene a díjakat. Javasolja, hogy 
emelkedjenek a díjak, Ő 15-20 % körüli emelkedésre gondolt. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A varroda esetén is úgy kell megkötni a bérleti szerződést, 
ha az épület felújítására benyújtandó pályázat eredményes lesz, akkor ki kell költöztetni az 
üzemet. 
 
Török Lászlóné települési képviselő: 20 %-os díjemelést javasol. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-
testület egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza:  
 

88/2016. (XI. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete  

 a DRILLSOPORT KFT. (8900 Zalaegerszeg, Ságodi u. 
165., képviseletében eljár: Vörös László ügyvezető) részére 
2016. december 1-től 2017. november 30. napjáig – 
amennyiben az épületre benyújtandó pályázat eredményes 
lesz, a kivitelezési munkák megkezdéséig – bérbe adja a 
tulajdonát képező, 8945 Bak, Széchenyi tér 5. szám alatti 
közösségi épület helyiségeit – varroda üzemeltetése céljából 
– havi 48.000,- Ft (azaz Negyvennyolcezer forint) bérleti díj 
ellenében.  

 Takács Mónika részére 2016. december 1-től 2017. 
november 30. napjáig – vagy az ingatlan értékesítési 
szándékának eredményessége esetén a vevő birtokba 
lépéséig – bérbe adja a tulajdonát képező, 8945 Bak, 
Kossuth u. 4. szám alatti épületben lévő lakás megjelölésű 
ingatlant havi 27.215,- Ft (azaz Huszonhétezer-
kettőszáztizenöt forint) bérleti díj ellenében; 

 Bóbics Róbert és neje részére 2016. december 1-től 2017. 
november 30. napjáig – vagy az ingatlan értékesítési 
szándékának eredményessége esetén a vevő birtokba 
lépéséig – bérbe adja a tulajdonát képező, 8945 Bak, 
Kossuth u. 4. szám alatti épületben lévő lakás megjelölésű 
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ingatlant havi 20.495,- Ft (azaz Húszezer-
négyszázkilencvenöt forint) bérleti díj ellenében; 

 Farkas Csabáné egyéni vállalkozó részére a baki 490. hrsz-ú 
közösségi épületben a déli oldalon kinyúló 1 db helyiség (a 
hozzátartozó WC helyiséggel) határozatlan időre bérbe adott 
bérlemény bérleti díját 2016. december 1-től 17.420,- Ft-ban 
(azaz Tizenhétezer-négyszázhúsz forintban) határozza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződések 
aláírására. 
Határidő: 2016. november 30. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
 6. A szociális igazgatásról és az egyes szociális ellátási formák 

szabályairól szóló 4/2015. (II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosítása. 

  Előterjesztő: Császár László jegyző. 
 
Császár László jegyző: Jelen jegyzőkönyv 6. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a múltkori ülésen elhangzottak alapján készült előterjesztés. 
 
Molnár Károly polgármester: Javasolja a tervezet elfogadását, kerüljön át testületi 
hatáskörbe a települési támogatások megállapítása. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás 
nem merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
14/2016. (XI. 14.) önkormányzati rendeletét a szociális 
igazgatásról és az egyes szociális ellátási formák szabályairól szóló 
4/2015. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról, amely 
jelen jegyzőkönyv 7. számú mellékletét képezi. 

 
 
 7. Hóeltakarítási feladatok ellátása. 
  Előadó: Molnár Károly polgármester. 
 
Molnár Károly polgármester: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal 
kiküldésre került a megállapodás tervezete, javasolja annak elfogadását. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A járdák takarítása is szorosan hozzátartozik a 
síkosságmentesítéshez. Azt a közmunkások csinálják meg, az autóbusz megállók környékét 
ne délután takarítsák le. Reggel jöjjenek be időben és legalább a buszvárók környékét 
takarítsák le. Szerezzünk be időben sót vagy homokot. 
 
Molnár Károly polgármester: Van már só és zúzalék is raktáron. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-



Bak, 2016. November 08-i nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 

10 

 

testület egybehangzó 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozza:  
 

89/2016. (XI. 08.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a település hótolási 
munkáinak elvégzésére 2016. november 1. napjától a 2017. március 
31. napjáig terjedő időszakra vonatkozóban Kovács Tamás (8944 
Sárhida, Kossuth u. 31.) egyéni vállalkozóval kíván szerződést kötni. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vonatkozó 
megállapodás aláírására. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 

 8.  Egyebek. 
 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: A zöldhulladék összegyűjtésére nem lehetne 
komposztáló edényt biztosítani a lakosság részére? 
 
Császár László jegyző: A Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft. tud biztosítani edényeket. 
Hogy ennek mik a konkrét feltételei, megérdeklődi és a képviselőket néhány napon belül 
tájékoztatni fogja e-mail-ben. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Mivel a Szolgáltató átállt a kéthetes szemétszállításra, 
ismét felmerül, hogy nem lehetne-e hetente szállítani. Tudja, hogy ez már többször 
felmerült, de kellene egy tájékoztatás, hogy a heti szállítás magasabb díjba kerülne. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Az őszi munkák során felmerült probléma, 
hogy a mezőgazdasági gépek a falu szűk útjain nagy sebességgel közlekednek, illetve 
igénybe veszik, rongálják az utakat. 
 
Császár László jegyző: Az utak közutak, a forgalmat csak abban az esetben lehet 
korlátozni, ha van az adott területnek más megközelítési lehetősége. Sebességkorlátozó tábla 
kihelyezésének nincs akadálya, de az valamennyi közlekedőre vonatkozik. 
 
Molnár Károly polgármester: Írásban megkeressük az érintett vállalkozókat, jelezzük ezt a 
problémát. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képviselő: Nem lehetne a településen térfigyelő 
kamerákat kihelyezni? 
 
Molnár Károly polgármester: Kész tervünk van a település egészének bekamerázására, de 
ennek kb. 7 m Ft-os a költségigénye. Az elmúlt években többször pályáztunk, de 
eredménytelenül. Az idei évben nem került kiírásra pályázat. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: A Lájk pizzéria melletti terület kié? 
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Molnár Károly polgármester: Az magánterület, nem az önkormányzat a tulajdonos. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: A fekvőrendőr mennyibe került? 
 
Császár László jegyző: Az a Testület döntése alapján került kihelyezésre, 199 e Ft volt a 
díja. 
 
Pál Tihamér István települési képviselő: Sokan feleslegesnek tartják, azt mondják minek 
kellett, mert ott senki sem ment gyorsan, rossz helyre került. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: A gyermekek ott csoportosulnak rendszeresen, azért 
került oda. 
 
Török Lászlóné települési képviselő: A gyermekek megvédése miatt került oda a 
fekvőrendőr. 
 
Toplak Tiborné települési képviselő: A nagyobb rendezvények miatt kellene egy 
mosogatógép a Faluházba. 
 
Molnár Károly polgármester: A jövő évi költségvetésbe betervezzük, idén erre nincs 
lehetőség. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Az anyaghoz volt mellékelve egy költségvetés a Faluház 
lépcsőjének felújítására vonatkozóan. Ezt napoljuk el jövőre, ha lenne valamiféle lehetőség, 
inkább a nyílászárók cseréjével kellene foglalkozni. A Faluház előtt kidőlt idegenforgalmi 
tábla műanyag feliratát 35 e Ft-ért lehetne újra gyártatni, de az ajánlatot adó vállalkozó a 
faszerkezet javítását nem tudja vállalni, ezt a jövő évi költségvetésbe be kellene építeni. A 
temetővel kapcsolatban fel volt háborodva. A WC-t Ő takarította ki, az ajtó el van 
deformálódva. 
 
Molnár Károly polgármester: November 3-án kapott egy e-mail-t, amely szerint a 
Makovecz-bizottság idei felmérése alapján a Faluházra a jövő évben támogatást kaphatunk. 
A nyílászárók és a kazáncsere nagyon fontos lenne. 
 
Simon Dezsőné települési képviselő: Megkeresték abban az ügyben, hogy Bocfölde 
önkormányzata dr. Czipóth Magdolna háziorvos praktizálásának 25. évfordulója alkalmából 
egy ünnepséget rendezett. El kellene gondolkozni azon, hogy a baki önkormányzat azokkal 
a vállalkozókkal, akinél a doktornő az üzemorvosi feladatokat ellátja, nem rendezhetne-e 
egy hasonló ünnepséget. 
A park ügyében kertészekkel kellene felvenni a kapcsolatot, tavasszal meg kellene a 
növényeket vágni úgy, ahogyan az szakmailag megfelelő. Az elöregedett növényeket 
cserélni kellene. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A parkban az összes növény elöregedett, cserére szorulna.  
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Simon Dezsőné települési képviselő: Ha szakértők rendbe tennék, még pár évig jó lenne, 
csak egy jó kertészt kell hívni. 
Az adventi készülődéssel kapcsolatban kérdezi, hogy nem kellene-e a jászolt az első 
hétvégére elkészíteni? 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A betlehem egy más időszak, nem tartja helyesnek. Nem 
vesz részt abban, hogy a betlehem az advent elején kerül felállításra. 
 
Császár László jegyző: Tájékoztatja a testületet, hogy Bak önkormányzata a szociális célú 
tűzifa pályázaton 59 m3 tűzifát nyert el. A hamarosan soron következő ülésen gondolkodni 
kellene a kiosztási feltételek meghatározásáról. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: Aki tavaly eladta, annak ne adjunk fát. 
 
Molnár Károly polgármester: A közelmúltban volt egy csatája Garamvölgyi igazgató 
Úrral. Egy pályázati előkészítő megbeszélés után azt mondta, hogy utálja a Bakiakat, a 
hivatalt és meg akar szakítani minden kapcsolatot a Faluházzal. Ez minden Bakit sért, kéri a 
testület felhatalmazását, hogy Kajári tankerületi igazgató Úrral felvehesse a kapcsolatot. 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a képviselő-testület nyílt ülését 2035 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
              polgármester                                                jegyző 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
 Balogh Elemér          Toplak Tiborné 
  alpolgármester       települési képviselő 


